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Aan de raad,

Onderwerp

Verslag Landschapsdialoog Lieshoutse Heide

Portefeuillehouder

J.H.C.M. Briels

Beslispunten

• het College te verzoeken om een beleidsherziening van het lokale beleid over 
grootschalige opwek van duurzame energie; met daarin verwerkt de conclusies uit het 
verslag Landschapsdialoog Lieshoutse Heide en de opmerkingen hierover tijdens de 
commissie- en raadsbehandeling. 

Samenvatting
Tussen september 2021 en februari 2022 is een serie bijeenkomsten georganiseerd met 
bewoners en andere betrokkenen uit het gebied de Lieshoutse Heide. Hier is gesproken over 
veranderingen in het landschap en of grootschalige opwek van duurzame energie daarin een 
plaats zou kunnen hebben, zo ja op welke manier. Het eindverslag van deze bijeenkomsten 
en de conclusies van de dialoog worden aangeboden aan de gemeenteraad. 

Aanleiding

De Landschapsdialoog Lieshoutse Heide is gestart naar aanleiding van aanwijzing van dit 
gebied als zoekgebied in de RES: de Regionale Energie Strategie. Op verzoek van de raad is 
in een vroeg stadium een dialoog opgestart met omwonenden, om hen te informeren over de 
verschillende vormen van grootschalige opwek, zoals zonnevelden en windmolens, en te 
peilen of er sprake is van draagvlak voor grootschalige opwek, en zo ja onder welke 
voorwaarden. 

De dialoog heeft de nodige vertraging gekend door de lockdown vanwege Covid-19 die in 
november 2021 van start ging. In februari was het mogelijk om de dialoog af te ronden en 
zijn er met de inwoners conclusies geformuleerd. Een verslag van het proces en de conclusies 
die uit de dialoog zijn gekomen, zijn gebundeld in een eindverslag. Deze ligt nu aan u voor. 

Beoogd effect en/of resultaat

Het verslag bevat een aantal conclusies, waarvan het de wens van bewoners is dat deze 
worden overgenomen in nieuw beleid voor grootschalige opwek. De raad kan zich in haar 
behandeling van dit stuk uitspreken over de conclusies en het college verzoeken om de 
standpunten van de buurt al dan niet over te nemen in een beleidsherziening die eind 2022 
gereed zou kunnen zijn. 
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Argumenten

1. Input voor nieuw beleid 
In de Visie Grootschalige Opwek (2019) is bepaald dat er een beleidsevaluatie plaats moet 
vinden nadat de pilot is afgerond of nadat de ontwikkelingen van de RES hierom vragen. De 
pilot voor de zonneparken zal naar verwachting in de zomer van 2022 worden afgerond en 
inmiddels is de RES 1.0 regionaal vastgesteld. Een goed moment dus voor een 
beleidsherziening, die eind dit jaar gereed kan zijn. Een standpunt van de raad over de 
uitkomsten van de dialoog is waardevolle input voor het nieuwe beleid. 

2. Consensus bereikt 
Er hebben in totaal meer dan 50 mensen aan de dialoog deelgenomen, de meesten ook op 
meerdere momenten. In het traject is het gelukt om met de meerderheid van de deelnemers 
tot een consensus te komen. Uiteraard blijven er altijd mensen die pertinent tegen elke vorm 
van grootschalige opwek (of verandering van het landschap in het algemeen) zijn, maar er 
zijn ook mensen die vooral bezorgd zijn, of twijfels en vragen hebben. De conclusies zijn 
uiteindelijk vrij genuanceerd en geven aan waar twijfels en pijnpunten zitten en hoe er in de 
toekomst met dit onderwerp kan worden omgegaan. Dit is voor toekomstig beleid erg 
waardevol. Daarnaast mogen we als gemeente ook trots zijn op dit resultaat: in veel 
gemeenten zien we een vijandige sfeer rond deze onderwerpen en is het aangaan van een 
genuanceerd gesprek erg lastig. In de eerste bijeenkomsten hebben wij dit ook geproefd, 
maar we hebben toch iedereen binnenboord weten te houden en een inhoudelijk rijk gesprek 
gevoerd. Dit is erg waardevol voor de toekomst, ongeacht welke kant het toekomstige beleid 
op zal gaan. 

Kanttekeningen 

1. Verwachtingen deelnemers 
De inwoners vinden het spannend wat er met hun input gebeurt. Het is daarom zaak om hier 
een goede discussie over te voeren in de raad en ook duidelijk aan de inwoners te 
communiceren wat de vervolgstappen zijn. Dat is in ieder geval de vaststelling van herzien 
beleid eind van dit jaar, waarin zij hopelijk hun stem zullen herkennen. Mocht dat niet of 
deels zo zijn, dan is dat wel een afbreukrisico en moet dat heel zorgvuldig worden uitgelegd 
en onderbouwd. 

2. Planning en financiën beleidsherziening 
De beleidsherziening zou eind 2022 gereed kunnen zijn, dit hangt uiteraard wel af van de 
input uit de commissie- en raadsbehandeling die bijvoorbeeld zou kunnen leiden tot extra 
onderzoek of het inwinnen van extern advies. Ook de afronding van de pilot met de 
zonneparken is nog niet zeker en deze resultaten moeten ook worden meegenomen in de 
evaluatie en herziening. Voor het opstellen van het nieuwe beleid en voor eventueel nader 
onderzoek is budget beschikbaar vanuit het duurzaamheidsbudget. 

Vervolgstappen

• Behandeling in commissie en raad (mei/juni 2022)
• Terugkoppeling van standpunt raad aan deelnemers dialoog 
• Herziening beleid grootschalige opwek (november 2022)
• Terugkoppeling nieuw beleid aan deelnemers dialoog 
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Bijlagen 
• Verslag Landschapsdialoog Lieshoutse Heide 

Het college van burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris van Laarbeek, de burgemeester van Laarbeek,

 
J.W.M. van de Ven F.L.J. van der Meijden


